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»بلوند- BLONDE« به کارگردانی اندرو 
دامینیک - Andrew Dominik استرالیایی 
بلندترین فیلم بخش رقابتی جشــنواره فیلم 
ونیز در نخســتین اکران خود مورد تشــویق  
ایســتاده ۱۴ دقیقه ای حاضران قرار گرفت که 
طولانی ترین استقبال در میان دیگر آثار اکران 

شده است.
به گزارش ایرنا، در فیلم بلوند که برداشتی 
 Marilyn -تخیلی از زندگی مریلیــن مونرو
Monroe اســت، آنا ســلیا د آرماس کاسو - 
نقــش   Ana Celia de Armas Caso

مونرو را بازی می کند.
این بازیگــر در حالی که بلوند به مدت ۱۴ 
دقیقه از ســوی حاضران مورد تشویق  ایستاده 

قرار می گیرد اشک ریخت.
حاضران بازی این بازیگر ۳۴ ساله کوبایی - 

اسپانیایی را فوق العاده توصیف کردند.
به نوشته دیلی میل، بلوند، پنجشنبه شب 

نقدهای مثبت منتقدان را به دنبال داشــت و 
تماشاگران تحت تأثیر این فیلم قرار گرفتند.

بلونــد، یــک فیلــم ۱۶۶ دقیقــه ای درام 
روان شناختی زندگی نامه ای آمریکایی است که 
از رمان داستانی تاریخی به همان نام اثر جویس 
کارول اوتس از سال ۲۰۰۰ اقتباس شده است. 
 ،Adrien Brody - در این اثر آدرین برودی
بابــی کاناولــه - Bobby Cannavale و 
 Julianne Nicholson - جولیان نیکلسون
در نقش های مکمل ظاهر می شــوند. بیشــتر 
فیلم به صورت ســیاه و ســفید فیلمبرداری و 
قسمت هایی از آن به صورت رنگی تنظیم شده 

است.
دده گاردنر، جرمی کلاینر، تریسی لاندون، 
بــرد پیت و اســکات رابرتســون بــه عنوان 

تهیه کنندگان این فیلم حضور دارند.
پیشتر، جشــنواره فیلم ونیز که در هفتاد و 
نهمیــن دوره از برگزاری خود به طولانی ترین 

ســال این رویداد شــهرت پیدا کرده، تشویق 
طولانی دو فیلم دیگر را نیز شاهده بوده است؛ 
بنشی ها )ارواح اینیشرین( ساخته مک دوناغ با 
تشــویق بیش از ۱۲ دقیقه ای همراه شد. فیلم 
پسر ساخته جدید فلورین زلر و با بازی آنتونی 
هاپکینــز نیز با تشویق ایســتاده ۱۰ دقیقه ای 

حضار تحسین شد.
هفتاد و نهمین جشــنواره فیلم ونیز که از 
۳۱ اوت کار خود را آغاز کرده امروز - شــنبه 
- ۱۰ سپتامبر )۱۹ شهریور( برندگان خود در 

بخش های مختلف را خواهد شناخت.
سالا پرلا، ســالا جیاردینو، سالا دارسنا سه 
سالنی هستند که قرار است میزبان سینماگران 
و بازیگــران مطرح جهان در اختتامیه نودمین 
سالگرد قدیمی ترین رویداد فیلم جهان باشند. 
در روز پایانی جشــنواره، آییــن اهدای جایزه 
بهترین فیم هفته منتقدان در ســاعت ۱۴ در 
ســالا پرلا برگزار می شــود. جایزه ویژه هیأت 

ژوری هم در آیینی که ســاعت ۲۰ در ســالا 
جیارینو برگزار می شــود به برنده این بخش از 

جشنواره اهدا خواهد شد.
آییــن مربوط به فیلم بخــش افقها هم در 

ساعت ۲۰ در سالا پرلا برگزار می شود.
و امــا در این میان، مهمترین بخش مربوط 
به بخش اهدای جایزه شــیر طلایی به بهترین 
فیلم جشــنواره در بخش اصلی و رقابتی این 

رویداد اســت. این آیین در ساعت ۲۰:۳۰ در 
سالا دارسنا برگزار خواهد شد.

نکته مهم این که آیین هــای جایزه بزرگ 
هیــأت ژوری، بخــش اولین فیلــم و بهترین 
کارگردانــی بخش »افق«های جشــنواره هم 
همگی در ساعت ۲۲:۳۰ دقیقه و به ترتیب در 
سالا دارسنا، سالا جیاردینو و سالا پرلا تدارک 

دیده شده است.

طولانی ترین تشویق  ایستاده برای بلندترین فیلم ونیز

مدیر پایگاه سیلک کاشان از کشف اسکلت 
نوزادی ۳ تا ۶ ماهه از این فصل از کاوش های 
تپه سیلک خبر داد و گفت: یک دیوار حدود 
۴ متری بدســت آوردیم که حدود ۸۰تا ۹۰ 
ســانتی متر ارتفاع دارد بعد از برداشتن آن به 
لایه ای خواهیم رسید که احتمالا در اثر زلزله 

ویران شده است.
به گزارش خبرنگار ایلنا، ســومین مرحله 
از طــرح بازنگری و کاوش تپه های ســیلک 
کاشان در قسمت جنوبی این میراث تاریخی 
از ابتدای شهریور ماه سال جاری آغاز و تا مهر 

ماه ادامه خواهد داشت.
در این مرحله که سرپرســتی آن به عهده 
جبرئیل نوکنده )رئیس کل موزه ملی ایران( 
است، جواد حسین زاده )مدیر پایگاه تپه های 
ســیلک و باستانشــناس(، علــی مولودی و 
جمعی دیگر از پژوهشگران حوزه های مختلف 

باستان شناسی همکاری می کنند.
جواد حســین زاده )مدیر پایگاه ســیلک 
کاشــان( با اشاره به آنکه این روزها کاوش در 
این محوطه باستانی به کندی پیش می رود، 
گفت: لایه ای که در حال کاوش آن هســتیم 
از آن جهت که کامل نیســت برداشــتن آن 
بــه کندی پیش می رود چراکــه باید بتوانیم 
متوجه شویم که چگونه این سازه و دیواره ها 
به لحــاظ معماری به هم ربط پیدا می کنند؟ 

نحوه چیدمان و اســتفاده از خشت ها چگونه 
است؟ 

انــدازه و ابعاد آن ها چگونه اســت و… از 
آنجــا که تمرکــز زیــادی روی معماری این 
لایــه داریم، تا حدودی کاوش با کندی پیش 

می رود. 
او در ادامه از کشــف اســتخوان های یک 
نوزاد خبر داد و گفت: موفق شدیم تا اسکلت 
نوزاد ۳ تا ۶ ماهه را پیدا کنیم که در پی یک 

دیوار دفن شده بود. 
این نوزاد در داخل یک دیوار دفن شــده 
اســت. این احتمال را می دهیم که مربوط به 
۳۷۰۰ پیش از میلاد باشد. این اولین گزارش 
رسمی از دفن نوزاد در دیوار در سیلک است. 
البته به گفته جبرئیل نوکنده، هنگامی که در 
تپه جنوبی ســیلک کاوش داشتند، در برش 
لایه نگاری در ترانشه گیریشمن، به اسکلتی 

برخرده بودند که زیر خشت قرار داشت.
اینکه آیــا درون دیوار دفن شــده بود یا 
خشت به عنوان در مقبره بوده را نمی دانم. اما 
نوزادی که اکنون پیدا کردیم در درون دیوار 

دفن شده است. 
مدیر پایگاه سیلک کاشان در پاسخ به این 
ســئوال که آیا می دانیم دلیل مرگ این نوزاد 
چه بوده، گفت: خیر دلیل مرگ را نمی دانیم. 
اسکلت نوزادان بســیار ظریف است و آثاری 

از بیماری های نوزادان که ممکن است سبب 
مرگ شده باشد، روی اسکلت دیده نمی شود. 
حســین زاده همچنین از بدســت آمدن 
فضایــی خبر داد که هموار اســت اما ورودی 
نــدارد و در این باره گفت: بعد از تمیز کردن 
محوطه متوجه شــدیم که ایــن فضا دارای 
ورودی است اما بسته شده است. به این معنا 
که این محوطه یک در داشته اما بعدها بسته 

شده است.
ممکن است کاربری این بخش تغییر کرده 
یا به کل متروک شــده باشــد. این امر هنوز 

مشخص نیست. 
او گفت: یک دیــوار حدود ۴ متری داریم 
که حــدود ۸۰تا ۹۰ ســانتی متر ارتفاع دارد 
بعد از برداشــتن آن به لایه ای خواهیم رسید 
که احتمالا در اثر زلزله ویران شــده. بخشی 
از این لایه توســط صادق ملک شهمیرزادی و 
جبرئیل در دهه ۸۰ کاوش شده اســت و بقیه 
آنرا امسال در این فصل، کاوش خواهیم کرد. 
مدیــر پایگاه ســیلک کاشــان همچنین 
از یافته هایــی خبر داد که هنــوز نمی دانیم 
چه هســتند چراکه گل های پخته شــده ای 
هســتند که اثر مهر روی آن ها دیده می شود 
اما هنــوز نمی دانیــم که گل مهر هســتند 
 یا خیر. آنچه روشــن اســت این اســت که 

این گل ها پخته شده اند.

چرا پسر رسول خادم آهنگسازی را کشف اسکلت نوزاد در دیوار در کاوش های تپه سیلک 
به کُشتی ترجیح داد؟ 

آهنگساز موسیقی- نمایش »علمدار« گفت: به این دلیل آهنگسازی را انتخاب 
کردم که یک آهنگســاز تا آخر عمر می تواند کار کند و تاثیرگذار باشد. پوریا 
خادم در گفت وگو با ایرنا توضیح داد: من مثل پدرم رســول خادم کشتی گیر 

نشدم؛ چون عمر حرفه ای دوران قهرمانی در کشتی کوتاه است. 
ولی وقتی وارد حوزه موســیقی می شــوی تا آخر عمرت می توانی آهنگسازی 
و نوازندگی کنی و تاثیرگذار باشــی. این آهنگســاز درباره نحوه شکل گیری 
موســیقی-نمایش علمدار اظهار داشت: من در سن ۱۶ سالگی یک قطعه ای 
درباره حضرت عباس )ع( نوشــته بودم که زمانش شش هفت دقیقه بود. آن 
قطعه را در روز عاشــورای ســال ۹۴ در شهر باکو با ارکستر سمفونیک کشور 

آذربایجان اجرا کردیم.
در تاریخ باکو برای اولین بار بود که شیعیان روز عاشورا اجرای موسیقی داشتند. 
بعد از آن اجرا دو سال پیش آقای پارسایی قطعه من را شنیدند. گفتند آقای 
کوهستانی متنی دارند که در مورد آخرین روز زندگی حضرت عباس)ع( است.

وی افزود: آقای پرســتویی هم تهیه کننده این موسیقی-نمایش شدند. من بر 
اســاس روایت و متنی که درباره حضرت عباس)ع( موجود بود، یک ســاعت 
موسیقی نوشتم. الان یک روایت سمفونیک داریم که خواننده و موسیقی هم 
همراهی اش می کند. نســبت به اجرای دو ســال پیش سه قطعه آوازی اضافه 

شده است.
این هنرمند درباره رابطه پدرش رسول خادم با موسیقی بیان کرد: پدرم اعتقاد 
داشتند که من استعداد موســیقی دارم و می توانم با موسیقی تاثیر بیشتری 
بگذارم. من از کودکی با پیگیری هایی که پدرم داشــت خیلی تلاش کردم تا 

بتوانم در موسیقی پیشرفت کنم.
خادم در پاسخ به این سوال که قطعه شش دقیقه ای شما چه پیوندی با ماجرای 
حضرت عباس)ع( داشــت توضیح داد: آن قطعه یک اثر حسی و دلی و تصویر 
ذهنی من از صحنه شهادت حضرت عباس)ع( بود. موسیقی از صحنه شهادت 

حضرت شروع می شد و بعد از سه دقیقه به مرثیه خوانی می رسید. 
معلوم بود یک آشوب و طوفانی است که حالت جنگ و نبرد دارد.

وی با اشاره به بازخورد نسل جدید بیان کرد: امیدوارم بتوانیم نسل جدید را با 
کارهای هنری جذاب به این ارزش ها گره بزنیم. برخی از بچه های نسل جدید 
به خاطر سوء تفاهم ها از این ارزش ها دور شده اند. آنها با دیدن این کار فهمیدند 
این روایت بیانگر انسانی ترین صفاتی است که یک آدم می تواند داشته باشد. 

هیچ فردی در هیــچ کجای دنیا با هیچ اعتقــادی نمی تواند بگوید من قصه 
حضرت عباس)ع( را شنیدم و با آن ارتباط برقرار نکردم. چون مرام و معرفت و 
وفاداری، پهلوانی و جوانمردی صفات جهانی است و هیچ ربطی به هیچ عقیده 

و جناحی ندارد.

انیمیشن ایرانی، جواد عزتی و پژمان جمشیدی را 
از دور رقابت کنار زد!

انیمیشــن ایرانی »پســر دلفینی« به کارگردانی محمد خیراندیش در هفته 
گذشــته با فروش ۲میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومانی جایگاه دوم گیشــه را به 
دست آورد و در فروش تنها ۳۰۰ میلیون تومان با »ابلق« اختلاف داشت. این 
انیمیشــن تنها در دو هفته توانست از »دوزیست« با بازی جواد عزتی و پژمان 

جمشیدی پیشی بگیرد.
به گــزارش خبرآنلاین، در هفته ای که گذشــت، مجموع فــروش فیلم های 
سینمایی ۱۳ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان بود که بخش اعظمی از این سهم 
گیشه به سه فیلم سینمایی »ابلق« به کارگردانی نرگس آبیار، انیمیشن »پسر 
دلفینی« به کارگردانی محمد خیر اندیش و فیلم »دوزیســت« به کارگردانی 

برزو نیک نژاد اختصاص یافت.
در هفته ای که گذشت »ابلق« سه میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان، »پسر دلفینی« 
دو میلیــارد و ۹۰۰ میلیون تومان و »دوزیســت« دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
تومان را به خود اختصاص داد و در ســه جایگاه دوم فیلم ها نیز »انفرادی« به 
کارگردانی مســعود اطیابی با دو میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان جایگاه چهارم، 
»تــی تی« به کارگردانی آیدا پناهنده بــا ۹۹۵ میلیون تومان جایگاه پنجم و 
»علف زار« به کارگردانی کاظم دانشــی و با فروش ۶۵۰ میلیون تومان، جایگاه 

ششم گیشه را به خود اختصاص داد.
دو هفتــه پیش مجموع فروش فیلم های ســینمایی رقمی حدود ۱۲ میلیارد 
تومان بود اما در هفته ای که گذشــت فروش فیلم ها بــه ۱۳ میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون تومان رســید که یکی از علل این موضوع اکران چند فیلم سینمایی 
تازه از جمله، »شین«، »نمور« و »بانک زده ها« بود که رونق خوبی به گیشه ها 

بخشید.
شورای صنفی نمایش هشتم شهریور بود که از شناور شدن قیمت بلیت سینماها به 

مدت سه ماه خبر داد و حالا جزئیات این طرح مشخص شده است.
براساس این طرح که از روز شنبه ۱۹ شهریور قابل اجرا خواهد بود، سینماها 
اختیار دارند تا سانس های ابتدایی روز یعنی از ساعت ۱۰ تا ۱۵ را به صورت نیم 
بها نرخ مصوب و بر اساس درجه کیفی هر سینما به ترتیب ذیل قیمت گذاری 

کنند:
سینماهای مدرن: ۲۲,۵۰۰ تومان
سینماهای ممتاز: ۱۷,۵۰۰ تومان

سینماهای درجه یک: ۱۲,۵۰۰ تومان
همچنین برای ســانس های دیگر از ساعت ۱۵ به بعد سینماداران این اختیار 
را خواهند داشــت که بر اساس شرایط جغرافیای هر سینما، نوع مخاطبان و 

ساعات پیک به شیوه پیشنهادی ذیل قیمت گذاری کنند:
سینماهای مدرن: ۳۵,۰۰۰ تومان تا ۴۵,۰۰۰ تومان
سینماهای ممتاز: ۲۵,۰۰۰ تومان تا ۳۵,۰۰۰ تومان

سینماهای درجه یک: ۲۰,۰۰۰ تومان تا ۲۵,۰۰۰ تومان
ایــن طرح به صورت موقت در ۳ مــاه آینده قابل اجرا خواهد بود. این طرح را 
حــوزه هنری برای اولین بار روی فیلم»هناس« اجرایی کرد و مورد اســتقبال 

مخاطبان قرار گرفت.

اخبارکوتاه

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13آیین نامه قانون
 تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره ۷۰۱۶ تاریخ ۱۴۰۱/۶/۷ هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک بهشهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای رضاعلی گرجی پور  
فرزند حســن نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
۱۰۰/۲۴ مترمربع قســمتی از پلاک ۳۴۲افرعی از ۱۱ اصلی به شماره کلاسه 
۱۳۹۸/۵۱ واقع در اراضی زیروان بخش ۱۸ ثبت بهشــهر محرز گردیده است. 
لــذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله۱۴ آگهی می شــود در 
صورتی که اشــخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشــند. می تواند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرا به 
این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضا 
مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

م الف 1377143
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/6/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/7/2

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر- محمد مهدی قلیان

بازیگر سلطان صحنه اســت. گروه اجرایی 
همه توان کار خــود را به کار می بندد تا همه 
کوشش هایش در قالب بازی بازیگر دیده شود 
اما پرویز پرســتویی و گروه اجرایی موســیقی 
نمایش »علمدار« دل در گرو کسانی دارند که 
دیده نمی شوند؛ کسانی که حتی شناسنامه و 

هویتی ندارند.
پرویز پرســتویی این شب ها به عنوان راوی 
در موسیقی نمایش »علمدار« در تالار وحدت 
روی صحنه رفت. اثری که قرار است همه عواید 
فروش آن به هموطنان نیازمندمان در منطقه 

سیستان و بلوچستان تعلق بگیرد.
پرستویی همزمان با اجرای این اثر در گپ 
و گفتی نه چندان بلند با ایسنا از دغدغه هایش 
بــرای کمک به مناطــق محروم کشــورمان 
می گوید، از مردمانی که حتی شناسنامه ندارند 
و متاســف اســت که دادخواهی ها برای حل 
مشــکل این مردمان هنوز به گوش مسئولان 

نرسیده است.
ایــن هنرمند هرچنــد مانند بســیاری از 
هم کیشــان تئاتری خود مدتی از صحنه دور 
بوده اما دلش با تئاتر بوده اســت و در پاسخ به 
اولین پرسش ما که چرا در این سال ها از صحنه 

دور بوده، می گوید: »دور نیستم، تئاتر خانه اول 
و آخر من است و هر کاری هم که بکنم، آخرین 
کارم تئاتر خواهد بود. این هنر برایم قداســت 
خاصی دارد اما در این ســال ها فرصتی پیش 
نیامده که بخواهم کار کنم. بیشــتر درگیر کار 
تصویر بــوده ام ولی این به معنی آن نیســت 
که دیگــر تئاتر کار نکنم بلکه قطعا در فرصت 

مناسب باز به خانه خودم باز خواهم گشت.«
حدود چهار ســال و نیم پیش پرستویی با 
موسســه فرهنگی، هنــری خادمین حضرت 
علی ابن ابیطالب آشــنا شــد؛ موسسه ای که 
رسول خادم، قهرمان جهانی کشتی کشورمان 

راه اندازی کرده است.
این آشــنایی و اتفاقاتی کــه در دل آن رخ 
داد، آنچنان بود که پرستویی را پاگیر کرد و در 
کنار چهره های ورزشی حاضر در این موسسه، 

به پای ثابت آن بدل شد.
روایت این آشــنایی و همــکاری را از زبان 
او می خوانیم: »آقای خادم مدیر مســئول این 
موسســه اســت و بیش از ۲۰ سال از ثبت آن 
می گذرد. حدود ۴ ســال و نیم اســت که من 
نیز به این جمع پیوســته ام. دیگر حامیان این 
موسســه هم بچه های ورزشکار هستند که در 

کنار آقای خادم کــه پهلوانی به معنای واقعی 
کلمه اســت، مشــغول فعالیت هســتند. این 
موسســه امروزه تمام هم و غم خود را گذاشته 
تا به مناطق محروم و نیازمندان کمک کند. در 
این ۴ ســالی که به این گروه پیوسته ام، حدود 
۱۸ مدرســه ساخته شــده، ۳۰ _۴۰ تا خانه، 
بالای ۱۵۰ سرویس بهداشتی، پنج شش خانه 
بهداشت. ضمن اینکه اشــتغال زایی هم شده 
است؛ مشاغلی مانند ســوزن دوزی و قالیبافی 
ایجاد شــده و دار قالی هم برپا کرده ایم. این را 
هم بگویم که بدانید، هیچ گونه منافعی به جیب 

موسسه نمی رود.«
هرچنــد توزیــع ارزاق و کمک های مادی 
بخشــی از فعالیت های این موسســه است اما 
اعضای آن می دانند که در کنار اینها باید زمینه 
اشتغال را برای کسانی که هیچ منبع درآمدی 
ندارند، فراهم کنند. اما کاش مشکل فقط همین 
بود، پرســتویی از مردمانی سخن می گوید که 
حتی شناسنامه و هویتی ندارند : »تمام تلاش 
بر این اســت که برای این عزیزان فرصت کار 
فراهم شــود. آنان شناسنامه و هویت ندارند. با 
این شیوه، هم درآمدی به دست می آورند و هم 
با کار و فعالیت، به زندگی امیدوار می شــوند. 
توزیع ارزاق در مــدارس هم که به جای خود. 
ما مخصوصا ارزاق را به کسانی می دهیم که در 
مدرسه اند چون می خواهیم خانواده ها ترغیب 
شوند علیرغم مشکلات و تنگناهای اقتصادی، 
فرزندان خود را به مدرســه بفرستند. بنابراین 
ارزاق روتین و ســاخت و ســازها هم در حال 
انجام است. به کمک صفحه ای در اینستاگرام، 
ســوزن دوزی ها و قالی ها و گبه های بافته شده 
به فروش می رود و ســودش صرف امور خیریه 
می شــود و کســانی هم در این سفرها همراه 
ما هستند، همین دوســتان ورزشکار هستند، 
قهرمانان کشــتی، بچه های تکوانــدو و کاراته 
کار و... به دفعات در برنامه های موسسه همراه 

هستند.«
او تاکید می کند: »بحث ما صرف کمک مالی 
نیست بلکه اشتغال زایی هم بسیار اهمیت دارد، 

اگر فقط بخواهیــم ارزاق بدهیم، اتفاق خاصی 
برای این مردم نمی افتد اما دغدغه کســانی را 
داریم که هویت ندارند، وقتی شناسنامه ندارند، 
یعنی از هیچ گونه امکانات بهداشتی برخوردار 
نیســتند، دفترچه بیمه ندارنــد و از انجام کار 
بانکی ناتوان هم هســتند. بارها این مســاله را 
به گوش مسئولان رسانده ایم ولی ترتیب اثری 
داده نشــده و همچنان پیگیریم. بنابراین فکر 
کردیم فعلا برایشــان زمینه کار و درآمدزایی 
فراهم کنیم. در حال حاضر هر یک از آنان بین 
۲ و نیــم تا ۳ میلیون تومــان درآمد دارند که 
خیلی ارزشمند است چون هم به واسطه کار، 
پویا شــده اند و هم درآمدی به دست آورده اند. 
البته برای بعضی کســانی که از طریق صفحه 
اینســتاگرام پیگیر کارهای موسســه اند، سوء 
تفاهمی ایجاد شــده چون گاهی افراد حوصله 
خواندن کل یک متــن را ندارند و تصور کرده 
بودند ما قالی ها را به قیمت بالایی می فروشیم 
و تنها بخش اندکی از درآمد آن را به بافندگان 
می دهیم در حالیکه این قالی ها اغلب کوچک 
و در اندازه قالیچه است. ضمن اینکه با فروش 
هر قالی، به همــان اندازه نخ و ابزار برای بافت 
قالی های بعدی تهیه می شــود و مابقی درآمد 
هم که به بافنده تعلق می گیرد. موسســه هیچ 

سودی ندارد.«
با پیوستن پرویز پرستویی به این موسسه، 
اعضای آن بهتر دیدند در کنار همه فعالیت های 
خود، بخشــی را هم بــه فعالیت های فرهنگی 
هنــری اختصاص بدهند. با همین ایده بود که 
دو سال پیش موســیقی نمایش »علمدار« به 
کارگردانی حسین پارسایی و با حضور پرستویی 
به عنوان راوی در تالار وحدت اجرا و همه عواید 
فروش بلیت آن بــه مناطق محروم تخصیص 
داده شد. امسال نیز همین موسیقی نمایش با 
آهنگسازی پوریا خادم و رهبری ارکستر بردیا 
کیارس به مدت ۵ شــب در تالار وحدت روی 
صحنه رفت. پرستویی که بعد از نمایش »فنز« 
به کارگردانی محمد رحمانیان فرصت چندانی 
برای بازی در تئاتر نیافته است، با حضور در این 

نمایش تلاش کرد ضمن بازگشــت به صحنه، 
زمینه ای برای حمایــت از هموطنان نیازمند 

فراهم آورد.
او یادآوری می کند: »دو سال پیش این اثر 
را به نیت حمایت از مناطق محروم اجرا کردیم 
و امسال هم به این فکر افتادیم که دوباره آن را 
به اجرا بگذاریم. گرچه قیمت بلیتش مشخص 
است ولی همت عالی هم هست تا تماشاگرانی 
که علاقه مندند به هموطنان خود کمک کنند، 
بتوانند از این راه هم در این زمینه مشــارکت 

کنند.«
از او می پرســیم آیا موسســه در فکر این 
نیســت که به جز »علمدار«، در طول سال هم 
تولیدات دیگری برای حمایت از این هموطنان 
داشــته باشد، که پرســتویی توضیح می دهد: 
»در صددیم که این کار را به انجام برســانیم. 
اما به هر حال کار چندانی ساده ای هم نیست. 
ببینید این ارکستر سمفونیک با این عظمت که 
البته سازنده موسیقی آن پوریا خادم، پسر ۲۲ 
ساله آقای خادم است که به اعتقاد من یکی از 
اســتعدادهای درخشان موسیقی است ولی در 
هر حال کار راحتی نیســت. پس در پاسخ به 
پرسش شــما باید بگویم بله، خودمان هم در 
فکریم که مضامین دیگری را همراه با موسیقی 
کار کنیم تا وقتی می گوییم موسسه فرهنگی 
هنری خادمین حضرت علی ابن ابیطالب، یعنی 
مقوله هنر و فرهنگ در کنار مضامین مذهبی 
در آن هست. درصددیم در کنار این فعالیت ها 
باز هم کارهای هنری را به نفع موسســه انجام 
دهیم.« پرســتویی که از حضور در این پروژه 
هنری خوشنود است، ســخنان خود را با این 
تاکید به پایان می رســاند: »تنها هدف ما این 
اســت که وقتی به تماشــای این کار می آیید، 
صرفــا دیدن یک کار برای مخاطبین نباشــد 
بلکه هدفی پشــت آن اســت. ما این اثر را به 
درخواســت مردم محروم منطقه سیسستان و 
بلوچستان اجرا می کنیم و امیدواریم با همراهی 
مردم، بتوانیم کمکی درخور برای هموطنان مان 

جذب کنیم.«

دادخواهی پرویز پرستویی برای مردمانی که شناسنامه ندارند

شــهرام لاســمی، بازیگر برنامه های کودک که بیشتر با 
شخصیت »قلقلی« معروف شد، سال هاست از تلویزیون دور 
شده و همچون کاراکتر معروفش سکوت کرده است. او تنها 
سرگرمی اش اجرای تئاتر در شهر مشهد برای کودکان است. 
به قول خودش دیگــر مخاطب میلیونی ندارد و مخاطبش 
چند نفری شده است اما همین هم برایش کافی است و به 
آرامی می گوید: این نیز بگذرد ... . لاســمی دلیل فاصله اش 

از تلویزیون را بی توجهی مدیران صداوسیما عنوان می کند.
ایــن بازیگر برنامه های کودک در گفت وگویی با ایســنا 
درباره دلیــل دوری اش از تلویزیون و گلــه اش از مدیران 
ســازمان صداوسیما را با این عبارت آغاز کرد که می گویند 

شهرام لاسمی مگر وجود دارد؟!
لاسمی گفت: من سالهاســت از تلویزیون دور هستم و 
اصلا دوست ندارم با این رسانه همکاری کنم. مردم همیشه 
به من لطف دارند که ســراغم را می گیرنــد اما من مقصر 
نبودنم نیستم. آنقدر حضورم کتمان شده که حتی در جایی 
از مدیری شنیدم که گفت شهرام لاسمی مگر وجود دارد؟!

او از دلتنگی حضور در برنامه های کودک گفت و در این 
زمینه به شخصیت »قلقلی« اشاره کرد. لاسمی یادآور شد: 
معلوم است که من هم دلم برای قلقلی و برنامه های دیگرم 
تنگ شده اما این خواست من نیست. متاسفانه خیلی وقت 
است دیگر مرا نمی بینند. من از دهه ۶۰ کارم را در تلویزیون 
شــروع کردم و آخرین کارم در تلویزیون ســال ۹۹  »اتل 
متل تماشا« با خانم سارا روستاپور بود. بعد از آن هر چه به 
صداوسیما طرح ارائه کردم قبول نکردند و من هم از تهران 
فاصله گرفتم و الان چند ســالی اســت که در شهر مشهد 
زندگــی می کنم. قبلا در یک اجتماع بزرگ تر بودم الان در 
یک اجتماع کوچک تر فعالیت دارم. تدریس می کنم، برای 
کودکان کار تئاتر می کنم و خودم را اینگونه سرگرم کرده ام.
او در پاســخ به اینکه اگر از شما برای همکاری مجدد در 
حوزه کودک دعوت شود دلتان می خواهد دوباره به تلویزیون 
برگردید؟ تصریح کــرد: بعید می دانم مرا بپذیرند چون اگر 
می خواستند هرگز چنین رفتاری با من نمی کردند و طرحم 
را داخل ســطل زباله نمی انداختند. وقتی این رفتار را با من 

کردند یعنی وقتت گذشته و دوره ات به پایان رسیده است! 
در صورتــی که همه می دانند ما در زمان جنگ و موشــک 
باران در اســتودیو برای کودکان دهه ۶۰، ۷۰ و ۸۰ برنامه 
ضبط می کردیم اما الان کــه بچه های امروزی نیاز دارند تا 
فرهنگ ایرانی را به آنها آموزش بدهیم تا سراغ فرهنگ های 
غرب نروند، متاسفانه ما را نمی بینند و کتمان می کنند. آنها 
می گویند مگر شهرام لاســمی وجود دارد، اصلا چه کسی 
است؟! لاسمی سپس در واکنش به وعده رئیس صداوسیما 
مبنی بر بازگشــت چهره های فراموش شــده به تلویزیون، 
اینگونه گفت: فعلًا که به من پیشــنهادی نشده، اگر بشود 
می توانم فکر کنم. من بچه ها را همیشه دوست داشتم و آنها 
تمام زندگی من هســتند. آن زمان در یک اجتماع و رسانه 
میلیونی بودم اما الان در شهر مشهد با تعداد کم برای بچه ها 
تئاتر کار می کنم، کارگردانی و بازی می کنم. فن بیان برای 
بچه ها تدریس می کنم و کلًا ارتباطم با بچه هاست. آن زمان 
ارتباطم میلیونی بود اما الان ارتباطم چند نفری اســت که 
مهم نیست این نیز بگذرد. متاسفانه حتی کارگردان ها و تهیه 

کننده های قدیمی سینما هم دیگر سراغی از من نمی گیرند 
و من نمی دانم دلیلش چیست. این بازیگر برنامه های کودک 
همچنین در پاســخ به این پرسش که »با تمام دلخوری ها 
آیا توصیه ای به مدیران تلویزیون در حوزه کودک دارید؟« 
خاطرنشان کرد: اگر دغدغه شان مردم و کودک باشد قاعدتاً 
حرکتی انجام می دهند ولی وقتی دغدغه شــان نیست من 
چه توصیه ای می توانم داشــته باشم؟ آنها باید دغدغه این 
را داشــته باشند تا به گونه ای برای فرزندان این نسل برنامه 
ســازی کنند که آنها را پای تلویزیون بنشــانند و دوباره با 
تلویزیون آشتی بدهند، نه اینکه بچه ها به سمت شبکه های 
اجتماعی و ماهــواره بروند. متاســفانه الان دیگر بچه ها از 

تلویزیون فاصله گرفته اند.

شهرام لاسمی:

بی توجهی مدیران صداوسیما باعث شد از تلویزیون فاصله بگیرم


